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Algemene Vergadering 

Speech van de voorzitter  

 

Geachte genodigden, beste collega’s, goede vrienden, 

Chers invités, chers collègues, chers amis, 

 

Van harte welkom op de algemene vergadering van BFA in Londerzeel. Een 

prachtige locatie in een zeer toepasselijke gemeente.  

Naar analogie van bijvoorbeeld de stroppendragers in Gent of de 

maneblussers in Mechelen, worden de inwoners van Londerzeel “de 

kiekenplukkers” genoemd. De gemeente had vroeger veel kippenkwekers. 

Daarmee is de link tussen BFA en Londerzeel gemaakt.  

De naam BFA, de “Belgian Feed Association”, raakt stilaan ingeburgerd. Het 

was één van de resultaten van onze denkoefening “Visie 2020” die wij op 

onze vorige jaarvergadering hebben voorgesteld. 

Notre « Vision 2020 » représente le plan d’avenir auquel nous devons nous 

adapter collectivement en tant que secteur de l’alimentation animale et 

ceci tout en étant attentif aux attentes dont nous sommes l’objet. Dans cette 

optique il faut que nous concentrions nos efforts sur notre réputation, la 

confiance que nous dégageons auprès du public. Bref que nous nous 

imposions comme un partenaire indiscutable, incontournable et fiable dans 

le processus de négociation collective. 

Die visie is dan ook de leidraad geweest gedurende ons werkjaar in 2017. 

Ik wil dan ook graag daarvan een aantal elementen samen nader bekijken. 

Ik kan niet nalaten om voor ons toekomstplan een kanttekening te maken en 

hiervoor in onze familiale sfeer te duiken. Door een onvoorziene, dramatische 

gebeurtenis die onze familie heel hard getroffen heeft, hebben we moeten 

vaststellen dat het leven niet te voorspellen valt. Hoe goed je ook alles 

voorbereidt of aanpakt. Betekent dit dat we geen toekomstplannen meer 

mogen hebben? Hoegenaamd niet. Een visie is broodnodig. 

 “Visie is de kunst om het onzichtbare te zien”, zei de Ierse schrijver Jonathan 

Swift al. Natuurlijk is een visie geen statisch gegeven. Wijzigende 

omstandigheden dwingen ons anders te gaan denken. We moeten 

wendbaar genoeg zijn om onze visie tijdig aan te passen en out-of-the-box te 
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blijven denken. Bovendien, door het wegvallen van Ann-Laure hebben wij 

nog meer onze kleinkinderen bij ons in huis. Voor kleine kinderen is alles nieuw. 

Zij moeten alles nog ontdekken. Ze beginnen de eerste waarom-vragen te 

stellen. De waarheid is dat ook wij veel kunnen leren van hun oneindige 

verbeelding en totale onbevangenheid. Want vaak zitten we gevangen in 

vaste denkpatronen die we niet meer in vraag stellen. Als ik mijn kleinkinderen 

zie ravotten, stel ik mij vaak de vraag hoe hun wereld er zal uitzien.  

Hoe zal onze sector in 30 jaar evolueren? De beslissingen die wij vandaag 

nemen en de koers die we vandaag varen, bepalen mee de toekomst van 

onze sector. 

Recent wordt er weer vooropgesteld dat een krimp in de intensieve 

veehouderij onvermijdelijk wordt om de klimaat en milieudoelstellingen te 

halen. Men wil de consument opdringen om zijn voedselpatroon van dierlijk 

naar plantaardig te verschuiven. Die stelling hoeft niet noodzakelijk een 

bedreiging te zijn, maar eerder een trigger om te blijven innoveren. 

Ecologisch efficiënt produceren, maximale inzet van nevenstromen uit de 

voedingsindustrie en upgraden van onze nutritionele kennis en techniek zijn 

de sleutels voor een gerichte aanpak. De uitdaging is om duurzaam te 

produceren door zoveel als mogelijk eiwitten die niet door de mens kunnen 

worden verteerd, in te zetten voor dierlijke productie en zo om te zetten naar 

hoogwaardig eiwit.  

In onze visie hebben we het over een collectieve aanpak op sectorniveau.  

Een sprekend voorbeeld daarvan is de reductie van antibiotica in 

gemedicineerde voeders. BFA heeft als medeoprichter van AMCRA de 

doelstelling helpen opstellen voor antibioticareductie in de dierlijke productie.  

L’objectif général est d’atteindre une réduction de 50% d’utilisation des 

antibiotiques en 2020 par rapport à l’année de référence 2011. 

 

Le secteur de l’alimentation animale veut être le moteur dans ce domaine et 

s’est engagé pour atteindre,  à la fin de 2017,  une diminution de moitié de 

l’utilisation des antibiotiques dans les aliments médicamenteux.  

Un vrai défi, n’est-ce pas ? 

Ongetwijfeld hebben een aantal stakeholders ons ongelovig aangekeken bij 

het aangaan van dit engagement. BFA is er fier op dat de hele sector zich 

collectief heeft geschaard achter het halen van deze doelstelling. Reeds 

sinds 2009, dus ruim voor het referentiejaar 2011, registreert BFA jaarlijks het 

antibioticaverbruik in gemedicineerde voeders.  

De resultaten werden ieder jaar verwerkt in een benchmarkstudie. Op die 

manier kon iedere fabrikant aan de hand van zijn individuele resultaten zich 

positioneren tegenover de sector. Dit werkt zeker motiverend. Om ons doel te 
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halen hebben we de frequentie van de datacollectie nog opgevoerd. BFA 

heeft halfweg vorig jaar en eind september een tussenrapport gemaakt. Uit 

de resultaten bleek duidelijk dat iedere fabrikant een tandje bijstak en het 

antibioticagebruik in de loop van 2017 verder daalde. Dit heeft geleid tot een 

uitzonderlijke prestatie. Ten opzichte van het referentiejaar 2011 werd eind 

2017 een reductie van het AB gebruik met meer dan 60% gerealiseerd.  

Een puike prestatie of om de Antwerpse burgemeester en zijn grote 

voorbeeld Julius Caesar te citeren: “Nil volentibus Arduum”; “Voor zij die 

willen, is niks onmogelijk.” 

Daarbovenop kan ik ook meegeven dat het gebruik van zinkoxide in 

gemedicineerde voeders  in 2017 met meer dan 40% is gedaald tegenover 

het (volledige) startjaar 2014. Zinkoxide is een waardevol alternatief gebleken 

voor colistine, een antibioticum dat ingezet werd ter  behandeling van 

diarree bij pas gespeende biggen.  

BFA heeft met de overheid een zinkconvenant afgesloten waarbij de 

bijkomende Zink die via gemedicineerde voeders in het milieu terecht komt 

meer dan ruim gecompenseerd wordt door een vrijwillige daling van de Zink-

inmenging in de vleesvarkensvoeders. De jaarlijkse evaluatie met het FAVV 

geeft duidelijk aan dat wij daar perfect in slagen. 

Cependant, la Commission européenne a décidé que l’utilisation de l’oxyde 

de zinc devra cesser au plus tard en septembre 2022. Chaque État membre 

de l’UE peut par conséquence décider indépendamment de la période de 

transition. 

In ons land moet de beslissing nog genomen worden over de uitfasering. BFA 

heeft het standpunt ingenomen en ook kenbaar gemaakt dat de volledige 

uitfaseringsperiode moest worden benut. BFA heeft zich echter geschaard 

achter het unaniem advies van AMCRA om eind 2020 als einddatum naar 

voren te schuiven.  

Tot onze grote ontzetting moesten we vernemen dat enkele ambtenaren van 

het geneesmiddelenagentschap en van het FAVV, op basis van fake 

argumenten, de uitfaseringsperiode zouden willen inperken tot eind 2019. 

Dit vinden we absoluut ONAANVAARDBAAR! 

We onderlijnen nogmaals, tot vervelens toe, dat onze diervoedersector MET 

top-resultaten heeft uitgepakt en dus absoluut recht tot spreken heeft in dit 

dossier. 

We roepen de bevoegde politici en de ministers Ducarme en De Block op het 

unanieme advies van AMCRA te volgen. Eind 2020 is de enige goede 

einddatum voor het uitfaseren van het gebruik van ZnO.  
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Dans notre vision nous parlons d’un comportement proactif. La décision 

d’arrêter collectivement la production d’aliments non OGM date d’il y a 10 

ans (2007). Un choix que, jusqu’à présent, nous ne regrettons pas. Néanmoins, 

nous constatons que le marché des produits dits sans OGM augmente à 

nouveau en Allemagne tant qu’en France. Le consommateur se sent trompé 

parce que les cahiers de charge allemands et français exigent des aliments 

sans OGM qu’à partir d’un certain âge. De plus, les contrôles d’aliments sans 

OGM se font de manière extrêmement laxiste dans nos pays voisins. 

BFA voelt zich gedwongen tot het bepalen van een nieuwe strategie. De 

vraag naar veevoeders die bestemd zijn voor het Duitse VLOG of Franse non-

OGM-label moeten we kunnen invullen. Leveranciers van VLOG-melk 

bestemd voor de Duits markt zijn verplicht non-GMO-voeders te gebruiken. 

Andere producten kunnen volgen, waarschijnlijk eerst de eieren. 

Toch hebben we zeker nood aan een wel overwogen en behoedzame 

strategie op vlak van non-GMO-voeders. Laat ons vooral niet vergeten dat 

de diervoedersector de laatste schakel is waar controle mogelijk is! Lakse 

controles en hypocriete lastenboeken kunnen zich keren tegen ons! Als de 

vos de passie preekt, boer let op je ganzen! 

En die boer, inderdaad, zal hij vergoed worden op een duurzame wijze voor 

al zijn meerkosten? Zijn er daarvoor voldoende garanties van diegenen die 

zich opwerpen als duurzaamheidsridders? 

De non-GMO-keuze mag geen gevolg zijn van een, al dan niet commercieel 

getinte, profileringsdrang waar de consument onwetend in wordt 

meegesleurd. 

BFA is ook een pleitbezorger van een transparante houding. In 2017 en ook 

begin 2018 werd de voedingssector, meer specifiek de slachthuissector, 

geconfronteerd met een aantal vaststellingen in het kader van dierenwelzijn 

en volksgezondheid. Het stoot tegen de borst dat naar aanleiding van die 

gebeurtenissen het autocontrolesysteem in de voedingsbedrijven zwaar 

aangepakt wordt en in vraag wordt gesteld.  

Plusieurs entreprises réputés ont mis de nombreuses années afin de mettre en 

œuvre, de manière transparente, l’implémentation d’un système 

d’autocontrôle performant. L’industrie alimentaire belge a été félicité 

plusieurs fois  par l’EFSA (autorité européenne de la sécurité alimentaire ) pour 

son efficacité, pour la sous-structure et surtout pour la bonne collaboration 

entre le privé et le gouvernement dans le domaine de l’autocontrôle. 

Wij blijven ons standpunt herhalen, de voedselveiligheid moet in de eerste 

plaats gegarandeerd worden door de operatoren zelf. De enkelingen die 

menen fraude te moeten plegen, moeten fors worden aangepakt! 
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Beste genodigden, collega’s, vanavond wil ik nog iemand speciaal 

bedanken voor de jarenlange inzet voor BFA namelijk onze ondervoorzitter, 

Flor Joosen. Flor neemt door de leeftijdsgrens afscheid van het BFA-bestuur. 

Flor, we willen je bedanken voor de manier waarop je meer dan 25 jaar hebt 

ingezet voor BFA. Je bent bestuurder sedert 1991 als opvolger van jouw pa, 

Louis Joosen.  

Flor is een echte believer en pleitbezorger voor sterke ondernemers en 

beroepsorganisaties. Dat heb je ook bewezen als voorzitter van UNIZO. Wij 

waarderen je als een teamspeler die altijd paraat stond om voor de sector in 

de bres te springen. Dat heb je ook bewezen als voorzitter van UNIZO.  

Samen hebben we één jaar het co-voorzitterschap van BFA waargenomen. 

Ik heb je daar leren kennen als iemand die oplossingsgericht denkt maar 

vooral ook een opgeruimd karakter heeft. 

Flor, als rasechte ondernemer ga je zeker nog niet stilzitten. Je bent een 

rasechte KMO-duizendpoot die gelooft in zijn medewerkers en steeds zoekt 

naar innovatie. Jouw kaviaar is daar één van de getuigen van. 

In naam van ons allen wil ik jou daarvoor bedanken en dit met een passend 

geschenk in de verf zetten. 

Beste genodigden, zoals je hebt gehoord was 2017 opnieuw een jaar met 

heel wat uitdagingen. Net zoals Flor zijn wij allemaal believers in een sterke 

beroepsorganisatie met de juiste visie. Wij weten dat Yvan en zijn team in 

2017 zich met passie hebben ingezet voor de sector. Mag ik jullie een warm 

applaus vragen voor die enthousiaste inzet.  

Om af te sluiten wil ik jullie nog de spreker van vanavond inleiden. 

 


